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PROTOKÓŁ NR 0012.2.4.2019  
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

w dniu 16 kwietnia 2019r. 
 
miejsce  posiedzenia-sala nr 130A UM. 

Czas posiedzenia: godz. 14.30 – 16.40 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Polityki Gospodarczej                            
i Bezrobocia, oraz zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Sprawy bieżące. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok, 

 

 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu 
jednostki Centrum o symbolu roboczym C83 w Jastrzębiu-Zdroju, 

 
 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu 
jednostki Moszczenica o symbolu roboczym M51 w Jastrzębiu-
Zdroju, 

 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2019-2021, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II.6.2018 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie 
powołania stałych Komisji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, ustalenia 
przedmiotu ich działania i liczebności (7 osób),  

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.46.2018 Rady 

Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie 
ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II.6.2018 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie 
powołania stałych Komisji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, ustalenia 
przedmiotu ich działania i liczebności ( 6 osób),  
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 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.46.2018 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie 
ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 
 Rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego z dnia 1 kwietnia 

2019r. dotyczące stwierdzenia nieważności uchwały nr III.16.2019 
Rady Miasta Jastrzebie-Zdrój w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu jednostki Moszczenica o symbolu 
roboczym M51 w Jastrzębiu-Zdroju, 

 
 Odpowiedź na wniosek Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia z 

dnia  19 marca 2019r. w sprawie przedłużenia okresu 
obowiązywania uchwały dotyczącej zwolnienia od podatku od 
nieruchomości dla przedsiębiorców.  

 
4. Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta.  
5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Przyjęcie protokołu z dnia 19 marca 2019r. 

7. Zakończenie posiedzenia. 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik, powitał 
przybyłych na posiedzenie radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za-4, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 
Ad.3. 
Sprawy bieżące:  
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz-Skarbnik 
Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok, 
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Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz-Skarbnik 
Miasta 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2019-2021, 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Klaudia Nietrzebka – 
Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu 
jednostki Centrum o symbolu roboczym C83 w Jastrzębiu-Zdroju, 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Barbara Mirecka- Naczelnik 
Wydziału Architektury oraz Roman Foksowicz – Zastępca Prezydenta Miasta  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Rozumiem, że ilość kondygnacji zostanie w trakcie procedury ustalona? 
 
Barbara Mirecka- Naczelnik Wydziału Architektury  
Tak. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Tylko pytanie, czy zasadne o jedną kondygnację, bo być może musimy patrzeć 
na przyszłe lata, kiedy na tym obszarze będą również powstawać obiekty o 
większej ilości kondygnacji. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Jak to należy rozumieć, że jest to dopasowanie dla potrzeb JSW prawa 
budowlanego, z którego chcą skorzystać? 
 
Barbara Mirecka- Naczelnik Wydziału Architektury  
Z jednej strony dopasowanie, bo w planie jest zapisane pięć kondygnacji, a  
okazało się już po pomiarach, że budynek ma sześć, więc jest jakby tutaj 
niezgodność i to jest jeden element. Drugi element, to Spółka wnioskuje o 
nadbudowę o dwie kondygnacje. Czy zgodzimy się na dwie, czy na jedną 
kondygnację? Nas obowiązuje Studium i prawdopodobnie zgodzimy się na jedną, 
więc będzie siedem z poddaszem użytkowym, ale musimy przejść całą 
procedurę, żeby poprawić liczbę i dlatego w tytule uchwały jest zmiana.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu 
jednostki Moszczenica o symbolu roboczym M51 w Jastrzębiu-
Zdroju, 
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Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Barbara Mirecka- Naczelnik 
Wydziału Architektury oraz Roman Foksowicz – Zastępca Prezydenta Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Ad.4. 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
miasta.  
 
Barbara Mirecka Naczelnik Wydziału Architektury przedstawiła prezentację nt. 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta.  
 
Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Myślę, że za chwilę będzie pytanie, jak chcemy aby wyglądało Centrum Miasta                     
i kto miał nad tym władztwo? Oczywiście za tym idą kwestie finansowe. Kiedyś 
tutaj stawiałem sprawę w taki sposób, że być może trzeba to odkupić. Zdaję 
sobie sprawę, że to będzie ogromna inwestycja, ale gdzie, jak nie w strefie 
centrum? Stara koncepcja z początków lat 90-tych, to było centrum 
wielofunkcyjne i była w miarę sensowna. Oczywiście koszty jakieś były, ale 
centrum każdego miasta musi być w sensowny sposób ukształtowane, a tam było 
sporo uliczek i wiele funkcji. Trwała wtedy dyskusja nt. tego planu, a była też 
druga koncepcja, która była inna i nie wiem, czy pan Prezydent pamięta tamtą 
koncepcję? Druga koncepcja zakładała, że tam powstanie kilkanaście tysięcy 
powierzchni w dwóch obiektach, ale z zachowaniem starodrzewu i duża część 
terenów zielonych byłaby zachowana. Taka koncepcja bardziej mi się podobała, 
bo była jakimś kompromisem między potrzebą mieszkańców, żeby tam jednak 
coś powstało, a nie oddaniem we władztwo firmie z zewnątrz, żeby duży  parking 
wybudować i byle jaki obiekt. Nawet jeżeli tam coś powstanie, to w zupełnie 
innej konwencji i to już będzie nowoczesne budownictwo, a nie typowa hala 
betonowa z brzydkim parkingiem. Teraz stajemy przed innym dylematem, bo w 
ciągu 29 lat to jest trzecie Studium tj. początek lat 90-tych, a potem 
zatwierdzaliśmy plany 2007-2008 i to było drugie Studium 2006r. Od tego czasu 
minęło tyle lat i pochylamy się dopiero nad trzecim Studium, więc jaka tutaj 
poważna odpowiedzialność na nas ciąży, żebyśmy byli w stanie myśleć, co jest 
najlepsze dla miasta, nie będąc tutaj w jakiś sposób poddani tej ogromnej presji 
finansowej, która jest ważna, ale nie tylko. Jedno rozwiązanie, to pozostawić po 
staremu, a drugie to zrobić tak, jakie są oczekiwania organizacji ekologicznych, 
żeby Central Park powstał również w centrum naszego miasta, bo 70 % 
mieszkańców mieszka w pobliżu strefy centrum. Pytanie, czego mieszkańcy 
oczekują? Może referendum w tej sprawie potrzeba i może mieszkańców trzeba 
zapytać?  Nie wiem, jaką formułę tutaj zastosować, bo jest serce Miasta 
niezagospodarowane i może dobrze, że nie jest zagospodarowane, bo mamy 
szansę na nową jakość, ale musimy się zmierzyć z poważnym problemem, czy 
też szukać wersji kompromisowej w porozumieniu z właścicielem. Po to jesteśmy 
na Komisji, żeby się bardzo poważnie nad tym zastanowić. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Zwrócę na jedną rzecz uwagę, ponieważ pani Naczelnik tutaj powiedziała, że są 
„martwe” pola, gdzie inwestor prywatny jakby nie przedstawia żadnych 
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propozycji, natomiast są kontrpropozycje. Pytanie do władz, czy jest możliwość 
zaktywizowania właścicieli i przedstawienia różnych zmian dotyczących 
zagospodarowania, żeby w jakiś sposób właściciele się uaktywnili. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
Możemy jedynie do nich apelować, bo to jest jedyna forma nacisku. Na początku 
roku rozmawialiśmy z inwestorem, który wycofał się z wcześniejszego pomysłu 
zagospodarowania tego na cele usługowo-handlowe i mówił, że ma inny pomysł 
na to i zapowiadał, że złoży wniosek do Studium, ale wniosek się nie pojawił. 
Możemy apelować o to, żeby inwestor przedstawił nam jakieś koncepcje, ale to 
jest jedyna forma.  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Chodzi o to, żeby najpierw mieć jakąś koncepcję i porozmawiać z właścicielem                   
o  koncepcji innej, niż teraz. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Tutaj duże nadzieje można widzieć w pani Naczelnik, która może z inwestorami 
porozmawiać i przedstawić propozycje biorąc pod uwagę nasze koncepcje, co  
my chcemy z tym zrobić. Co to znaczy zmiana Studium? To oznacza wydatek, jak 
pan Prezydent powiedział, żeby zapłacić odszkodowanie?  
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
Studium? Nie, w sensie zmian. 
 
Barbara Mirecka- Naczelnik Wydziału Architektury  
Przygotować się do tego. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
Na pewno. W tej chwili wartość tego gruntu mając zapisy, jako usługowo-
handlowy, to wartość tego gruntu będzie wyższa, niż w momencie jak to 
zmienimy na zieleń miejską urządzoną. Na pewno ma to wpływ na wartość 
gruntu, więc potencjalnie właściciel może sobie dochodzić później roszczeń. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Jak długo będziemy czekać i w jaki sposób można to zaktywizować, bo czekamy                 
i jaki jest ruch? 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Tylko pytanie, czy Miasto może ten ruch wykonać? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
Właśnie dlatego, że przystępowaliśmy do Studium i wnioski wpływały, dlatego 
rozmawialiśmy z właścicielem, żeby się zastanowił i mówił, że ma pomysł na to        
i z tego, co pamiętam mówił coś na temat nie tylko stricte usług handlu, ale też 
funkcji mieszkaniowej, czyli zabudować częściowo mieszkaniami oraz usługowo-
handlowe obiekty. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Na pewno starania były poczynione, ale może jeszcze coś, co mogłoby się 
znaleźć poprzez rozmowy i wszystkie inne kwestie, żeby zaktywizować, bo 
czekamy na jakiś ruch z ich strony, bo zostało to wykupione.   
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Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
Było to najpierw własnością Skarbu Państwa, a później okazało się, że są 
roszczenia i zostało to przekazane właścicielom, a właściciele to sprzedali. 
 
Barbara Mirecka- Naczelnik Wydziału Architektury  
Ktoś to skupił w jedno. Tak powstał Kaufland, Carrefour, OBI, czyli inwestor 
zainteresował się tym, wykupił i uporządkował. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Tutaj widać jakieś powody, skoro przez piętnaście lat tam nic nie powstało. 
 
Barbara Mirecka- Naczelnik Wydziału Architektury  
Jest to bardzo duży obszar i bardzo trudny ze względu na wysokość i to nie jest 
tak, że mamy bezkrytycznie czerwoną plamę, bo są dwie duże enklawy zieleni do 
zachowania, dlatego jest to bardzo trudny teren. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Dla nas te grunty też są unikalne i ciekawe. Z pewnością jest to trudny teren                  
i to jest grunt, na który ktoś pieniądze wyłożył i pieniądze nie pracują, więc 
muszą być bardzo duże powody. Myśl pana radnego jest ciekawa, bo może teraz 
pokazać nowy ruch, tylko musimy najpierw przemyśleć, jakie ewentualnie zapisy 
zrobić, żeby pan Prezydent, czy pani Prezydent mogli z właścicielami rozmawiać. 
Natomiast jeżeli teren zielony, to nie ma rozmów, bo ich interes nie jest wtedy … 
i oczywiście po stronie miasta leży odkupienie gruntu i można to nazwać 
odszkodowaniem i długie procesy sądowe, co do kwot.  
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
Dodam tylko, że warunki zabudowy na tym terenie są też określone poprzez 
zachowanie starodrzewu tj.14 dębów. Każdy projekt, który był tam 
przygotowany i ostatnia koncepcja również zachowywała starodrzew w tej formie 
jeszcze parkowej. Pan Przewodniczący pamięta, że firma przedstawiała nam 
koncepcje, jak to widzi i rozwiązania.  
 
Barbara Mirecka- Naczelnik Wydziału Architektury  
Z trudnego terenu trzeba zrobić atut. Galeria Jastrzębie też wkomponowała się w 
ul. Warszawską i ma wjazd na dwóch poziomach i to wszystko można inżyniersko 
pokonać, tylko to jest kwestia pieniędzy. Żeby zakończyć dyskusję                                
o  centrum myślimy tutaj, że być może nie będziemy kończyć sztywnymi 
zapisami, że zieleń, czy usługa, bo może trzeba sobie stworzyć jakieś ramy? 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Też ciekawa formuła. Być może tak pani Naczelnik.     
 
Barbara Mirecka- Naczelnik Wydziału Architektury  
Tym bardziej, że mamy wnioski nie właścicieli i to zawsze jest niebezpieczne, a 
nie mamy wniosku właściciela. Tylko, że właściciel od czterech lat stara się o 
decyzję środowiskową, która krąży po Żorach. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
Temat jest już zamknięty, bo nie odwołali się od decyzji negatywnej i temat się 
zamknął.  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
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Pani Naczelnik tam jest ok.60 tys.m2 powierzchni samych obiektów, bo to jest 
istotą rzeczy, a ile może być na miasto? Prof.**** robił analizę i pokazywał, ile 
metrów i najczęściej na ilość mieszkańców jest powierzchnia handlowa i mamy 
już dawno przekroczoną w naszym mieście. Natomiast w międzyczasie powstały 
inne obiekty prywatne i myślę, że w bardzo prosty sposób to liczą, że to jest za 
duża powierzchnia i muszą mieć pieniądze. Uważam, że inna koncepcja, jeśli 
powierzchnia zabudowy byłaby inna, a nie 60 tys.m2, ale kilkanaście tysięcy, to 
być może byłoby realne przedsięwzięcie i w jakiś sposób połączyć to z terenami 
zielonymi, żeby szukać jakiegoś kompromisu. Chociaż, nie miałbym nic przeciwko 
temu, żeby tam powstał Central Park i być może jest to również ciekawe 
rozwiązanie. Natomiast, formuła którą pani tutaj zaproponowała, może jest dobrą 
formułą otwartą, żebyśmy jeszcze tę dyskusję w tak ważnej sprawie byli w stanie 
w wyważony sposób tutaj prowadzić. Musimy jakiś finał tej dyskusji przedstawić 
ostatecznie. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
Myślę, że inwestor też zdaje sobie z tego sprawę, bo są prowadzone badania co 
do rozwoju sieci obiektów wielkopowierzchniowych. Z opracowania dotyczącego 
rozwoju sieci obiektów wielkopowierzchniowych w Polsce wynika, że ten rynek 
jest już nasycony tak, że nie jest opłacalne dla inwestorów budowanie nowych 
obiektów centrów handlowych, bo jest ich za dużo, a tym bardziej na Śląsku jest 
ich największa ilość po Gdańsku i Warszawie. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Myślę, że dyskusję będziemy kończyć jakąś konkluzją i tutaj do tego, co pani 
Naczelnik powiedziała jeszcze raz się przychylam, żeby szerszą formułę 
przygotować i tak chyba trzeba będzie zrobić. Przejdzie to jeszcze przez Komisję 
branżową Gospodarki Przestrzennej i wszystkie inne, bo musimy w otwarty 
sposób tutaj dyskutować tj. środowisko gospodarcze i inne, czyli jednostki 
pomocnicze i wszystkie głosy trzeba tutaj zebrać. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
Przeszliśmy pierwszy etap zbierania wniosków i zsumowania tego w jakiś sposób, 
więc daleka droga jeszcze przed nami. 
 
W dalszej części posiedzenia Radni podjęli dyskusję w temacie wniosków 
składanych do Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta.  
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II.6.2018 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie 
powołania stałych Komisji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, ustalenia 
przedmiotu ich działania i liczebności (7 osób),  

 
Komisja nie zajęła stanowiska. Głosowanie radnych: za –2, przeciw – 2, 
wstrzymujących się – 0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.46.2018 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie 
ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
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Komisja nie zajęła stanowiska. Głosowanie radnych: za –2, przeciw –2, 
wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II.6.2018 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie 
powołania stałych Komisji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, ustalenia 
przedmiotu ich działania i liczebności ( 6 osób),  

 
Komisja nie zajęła stanowiska. Głosowanie radnych: za –2, przeciw –2, 
wstrzymujących się – 0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.46.2018 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie 
ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 
Komisja nie zajęła stanowiska. Głosowanie radnych: za –2, przeciw – 2, 
wstrzymujących się – 0. 
 

 Rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego z dnia 1 kwietnia 
2019r. dotyczące stwierdzenia nieważności uchwały nr III.16.2019 
Rady Miasta Jastrzebie-Zdrój w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu jednostki Moszczenica o symbolu 
roboczym M51 w Jastrzębiu-Zdroju, 

 
Komisja zapoznała się z pismem. 
 

 Odpowiedź na wniosek Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia                   
z dnia  19 marca 2019r. w sprawie przedłużenia okresu 
obowiązywania uchwały dotyczącej zwolnienia od podatku od 
nieruchomości dla przedsiębiorców.  

 
Komisja zapoznała się z pismem. 
 
Ad.6. 
Przyjęcie protokołu z dnia 19 marca 2019r. 
 
Protokół przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Chciałem tutaj nawiązać do jednego tematu, a mianowicie do wniosku który 
Komisja złożyła na ostatnim swoim posiedzeniu i Rada go przegłosowała, a 
chodzi o przygotowanie Miasta do środków, które jest szansa, że otrzymamy.  
 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
8 kwietnia odbyła się debata regionalna „Śląskie 2030-wizje i cele rozwoju”, 
dotycząca m.in. tego tematu. Natomiast 9 kwietnia odbyła się Komisja 
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Europejska w Brukseli dotycząca transformacji regonów węglowych i to jest ten 
temat, z którego w/w inicjatywa wypłynęła. Tutaj Minister Tobiszowski mówił                                    
o pieniądzach, że pojawią się i nie wskazywał żadnej kwoty, natomiast mówił                      
o konsultacjach, które trwają z gminami, samorządami dotyczącymi projektów, 
jakie widzą samorządy, a wpisujące się w transformację i ewentualne 
dofinansowanie. Przygotowujemy również dwanaście takich projektów 
drogowych, infrastrukturalnych, które by się w to wpisywały. Natomiast, czy w/w 
pieniądze się pojawią i kiedy, to nikt jeszcze nie jest w stanie powiedzieć i to nie 
są nowe pieniądze, tylko to jest kwestia wygospodarowania z tych pieniędzy, 
które już funkcjonują na rynku i które będą też w programowaniu unijnym. Z 
tych pieniędzy wygospodarowana zostanie pula, która ma być rozdzielana. 
Natomiast Minister również mówił o dziewiętnastu projektach, które zostały już 
na Komisji przedstawione i tutaj mam trochę dysonans pomiędzy tym, że z nami 
się konsultuje „dajcie nam pomysły, co byście jeszcze widzieli?”, a już 
dziewiętnaście pomysłów tj. projektów jest złożonych, z czego sześć jest 
zaakceptowanych przez Unię Europejską. To jest m.in. Krupiński… 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Sośnica, ale Jastrzębie też tam jest, czyli „JAS-MOS” też tam jest. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
Jest, tylko nie wiem, czy wśród sześciu już zaakceptowanych, ponieważ to nie 
było konkretnie powiedziane, natomiast coś do końca roku ma się pojawić, tylko 
nie wiadomo co? Nie wiem, jaki był efekt Komisji Europejskiej z 9 kwietnia? Nad 
tym pieczę trzyma strona rządowa oraz Marszałek, którzy mieli być na tej 
Komisji i pewne ustalenia miały zapaść. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Rozumiem, że to generalnie będzie inna pula pieniędzy i tak też wynika z 
wywiadu z premierem Jerzym Buzkiem. W prostej informacji z Dziennika 
Zachodniego  odnosi się do tych pieniędzy i dla Polski ma być 5 mld euro, a cały 
budżet to 30 mld euro. Stąd takie nasze stanowisko, żeby być przygotowanym, 
bo potem czasami zapadają szybkie decyzje i to, co pan powiedział. Proszę się 
temu nie dziwić, że chcemy to jak najszybciej zrobić, żeby to wypracować, bo 
potem z czymś się idzie, co jest przygotowane. Będą to duże pieniądze, które w 
dużej mierze trafią na Śląsk, bo Śląsk ma tutaj największe potrzeby i nie tylko 
Śląsk. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
Przede wszystkim trafią do gmin zagrożonych i przewidzianych do rewitalizacji, a 
my jesteśmy… 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Szczęśliwie, czy nieszczęśliwie, ale jesteśmy na tej liście i to nie jest dobre, ale                 
w tej sprawie to jest atut. Tutaj taka prośba, bo myślę, że o tym będziemy na 
każdej Komisji krótko wzajemnie się informować, bo musimy teraz zdefiniować,                  
o jakich obszarach możemy myśleć. Oprócz JAS-MOS, bo tam jest opisany i 
może trzeba będzie to doprecyzować. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
Z pomysłów, które nam się pojawiły, to na pewno Moszczenica i rozwiązania 
infrastrukturalne, przygotowanie kompleksowe tych terenów, bo wiemy, że nie są 
dobrze przygotowane. W tej chwili grunt, który jest w KSSE i który jest miasta, 
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przygotowaliśmy i Komisja tam była w styczniu, gdzie jeszcze były drzewa i teren 
nierówny i to oczyściliśmy, wyrównaliśmy i już jesteśmy na końcowym etapie. 
Ten grunt przeznaczony jest jako teren inwestycyjny, więc będziemy go 
wystawiali do sprzedaży również dla inwestorów. W tej chwili przeszedł do 
drugiego etapu konkursu ministerialnego „Grunt na medal” i czekamy na dalsze 
efekty. Przygotowujemy dokumentację przetargową  do ul. Towarowej tj. części 
od ronda i rozmawiamy ze Spółką nt. kanalizacji. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Od ronda dalsza część do ul. A.Krajowej? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
Do gruntu i kawałek L-ki, ale też chcemy przygotować tak, żeby połączenie 
drogowe jakoś wyglądało, natomiast na pewno będzie dojazd do terenów 
Jastrzębskiej Spółki Kolejowej i do naszego oczyszczonego terenu. 
   
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Myślę, żeby równolegle zdefiniować potrzeby Moszczenicy i starać się 
przygotować pod kątem tych środków. Tereny „JAS-MOS” i Moszczenica wpisują 
się w ten program oraz odcinek od ronda w kierunku ul. Kasztanowej i być może 
jeszcze inne potrzeby, żeby starać się wypracować koncepcję całościową na 
Moszczenicę.   
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta   
Chcemy przekazać do projektów całą Moszczenicę do ul. Kasztanowej                                      
i ul. Kościelnej, więc to wszystko chcemy włączyć i ten projekt przedstawić jako 
jeden z projektów. 
 
Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik podziękował wszystkim za przybycie                   
i zakończył posiedzenie Komisji. 
 
 
 
Protokołowała 
 
Alicja Kogut                                                                

Przewodniczący Komisji 
Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

 
 

TADEUSZ SŁAWIK 
 
 
 
 
 

*Informacje zawarte w protokole podlegają ochronie na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji 
publicznej z dnia 6 września 2001 r.  (t. j. Dz. U. z 2018 r., poz. 1330 z póź. zm.) 
Zakres wyłączenia jawności: imię i nazwisko osoby wymienionej w protokole, wyłączenia jawności dokonano w 
interesie osoby wymienionej; 
Organ lub osoba dokonująca wyłączenia: Alicja Kogut 


